
OR.0012.6.2.2023 
 

P R O T O K Ó Ł  Nr 52/23 
 

ze zdalnego posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

odbytego w dniu 25 stycznia 2023 r.  

pod przewodnictwem Wojciecha Psui 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Drosiński Roman 
2. Dydyna Franciszek 
3. Kaja Robert   - zastępca przewodniczącego 
4. Psuja Wojciech  - przewodniczący    
5. Wojtuniak Radosław 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Andrzej Dąbrowski - ZOPOW 
2. Wnioskodawca 

 
Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zajęcie stanowiska w sprawie petycji dotyczącej dodania do elektronicznego systemu 

naboru Gminy Wieluń do szkół podstawowych, wszystkich szkół podstawowych, 
które mają swoja siedzibę na terenie Gminy Wieluń (nr kancelaryjny 00509, Rejestr Skarg 
i Wniosków OR.152.1.2023, data wpływu do Urzędu 11.01.2023r.). 

3. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
4. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 
 

P u n k t  1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Wojciech Psuja dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 
obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 5 członków komisji, obecnych: 5. 
Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia. Zał. 2. 

Uwag nie stwierdzono.  Członkowie przyjęli przedłożony porządek bez zmian. 

P u n k t  2 
 

Zajęcie stanowiska w sprawie petycji dotyczącej dodania do elektronicznego systemu naboru 

Gminy Wieluń do szkół podstawowych, wszystkich szkół podstawowych, które mają swoja 

siedzibę na terenie Gminy Wieluń (nr kancelaryjny 00509, Rejestr Skarg i Wniosków 

OR.152.1.2023, data wpływu do Urzędu 11.01.2023r.). Zał. 3 

Przewodniczący Wojciech Psuja Zapytał czy ktoś chce zabrać głos w dyskusji? 



Wnioskodawca powiedział, że gmina powinna gwarantować równy dostęp do korzystania 

z elektronicznego systemu naboru do szkól podstawowych, które jest finansowane z pieniędzy 

publicznych. W szkołach prowadzonych przez samorząd powinno dążyć się do stworzenia najlepszych 

warunków nauki. 

Przewodniczący Wojciech Psuja odczytał stanowisko Burmistrza (zał. 4) 

Wnioskodawca powiedział, że w stanowisku Burmistrza nie widać zakazu dopuszczenia szkół do tego 

systemu.  

Radny Robert Kaja dodał, że w szkołach prowadzonych przez Starostwo Powiatowe nie obowiązuje 

rejonizacja zgodnie  ustawą prawa oświatowego. Samorząd musi zapewnić środki w budżecie gminy 

aby szkoły podstawowe prowadzone przez Gminę Wieluń mogły prawidłowo funkcjonować. 

Natomiast w statucie stowarzyszenia nie ma zapisu, że Gmina jest organem prowadzącym. 

Zapytał przedstawiciela ZOPOW ile jest aktualnie oddziałów klas 8? Ile oddziałów będzie w kolejnym 

roku? Czy nadal widać niż demograficzny w Gminie Wieluń? Uważa, że złożona petycja nie jest 

w kompetencji rozpatrzenia przez Radę Miejską tylko powinien ją rozpatrzyć Burmistrz Wielunia. 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział: autor przedstawił stanowisko, iż włączenie szkól 

nieprowadzonych przez Gminę nie jest zabronione wprost w przepisach prawa. Przepisy które 

wskazał Burmistrz w swoim stanowisku jednoznacznie wskazują, że dozwolone jest działanie 

w zakresie procedury rekrutacji organu prowadzącego, w ramach przepisów prawa oświatowego. 

Odpowiadając na pytanie Radnego Kai obecnie w tym roku szkolnym w szkołach miejskich jest 14 

oddziałów klas ósmych. W szkołach wiejskich jest 6 oddziałów. W szkołach miejskich jest to drugi 

rocznik, który trafił do szkoły w momencie gdy wprowadzono reformę systemu szkolnego 

polegającego na objęciu obowiązkiem szkolnym dzieci 6-letnich. Ten rok będzie kolejnym rokiem, 

w którym w szkołach opuści 20 oddziałów klas ósmych. Natomiast tą lukę wypełni 8 oddziałów klas 

ósmych. Będzie się to wiązało ze zmniejszeniem liczy godzin zatrudnionych nauczycieli. 

Radny Robert Kaja zapytał: jaka jest prognoza planowanej liczby otwarcia oddziałów klas pierwszych 

na rok szkolny 2023-2024? 

Przewodniczący Wojciech Psuja zapytał: ile jest oddziałów 6-latków? 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział: nauczyciele nauczania początkowego nie uczą 

w klasach 4-8. W szkołach wiejskich jest po jednym oddziale na każdym poziomie nauczania. 

W szkołach miejskich będzie zależeć od tego ile uczniów wybierze szkołę stowarzyszenia szkół 

katolickich, a ile pozostanie przy wyborze szkół prowadzonych przez gminę. Bezpośrednia liczba 6-

latków w placówkach przedszkolnych nie przedkłada się na liczbę uczniów, którzy trafiają do klas 1 

w naszych szkołach. Przewidujemy, że w szkołach miejskich może być od 2-3 oddziałów klas 1. 

Szacujemy, że łączna suma tych oddziałów w szkołach miejskich będzie wynosiła od 7-9.  W szkołach 

wiejskich maksymalnie 6. 

Radny Robert Kaja zwrócił uwagę, że petycja która została złożona, nie jest w kompetencji Rady 

Miejskiej, organem właściwym do jej rozpatrzenia jest Burmistrz Wielunia.  



Wnioskodawca uważa, że jest to w kompetencji komisji, bo ma ona na celu rekomendowanie 

określonego stanowiska organowi wykonawczemu. Dodał, że można ułatwić dostęp wszystkim 

rodzicom przy wyborze szkół. 

Radny Robert Kaja zapytał jak wygląda ochrona danych osobowych w tym elektronicznym systemie 

naboru? 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział: zachowywane są wszelkie procedury i zasady 

wynikające z przepisów RODO. Korzystamy z uprawnień które nadaje ustawa o dostępnie do tych 

danych. 

Przewodniczący Wojciech Psuja podsumował: po wysłuchaniu wyjaśnień Dyrektora ZOPOW oraz 

stanowiska wnioskodawcy należy złożyć wniosek o przekazanie petycji do organu właściwego tj. 

Burmistrza Wielunia.  

Radny Roman Drosiński uważa, że należy zarekomendować Burmistrzowi przychylenie się do petycji. 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski dodał: nic nie stoi na przeszkodzie aby organ prowadzący 

stowarzyszenia przyjaciół szkól katolickich na terenie Gminy Wieluń weszły w informatyczny system 

naboru. Tylko w system, który będzie wyłączony z  zakresu i procedury realizowanej przez organ 

prowadzący szkoły samorządowe. W przepisach, które przedstawił Burmistrz jest jednoznaczne 

wskazanie na kompetencje i zakres/ możliwości działania organów prowadzącego szkołę. Istotna jest 

różnica w naborze do szkół obwodowych, a do szkół, które obwodów nie mają wyznaczonych. 

W przypadku szkól gminnych, nabór odbywa się dwuetapowo. W pierwszym etapie biorą udział 

dzieci zamieszkałe w obwodach poprzez zgłoszenie do poszczególnych szkół dzieci przez rodziców. 

Dopiero potem ustalana jest liczba wolnych miejsc, które podlegają procedurze rekrutacji. W jaki 

sposób ten dwuetapowy proces naboru mają wejść szkoły, które biorą udział tylko w jednym etapie? 

Wnioskodawca przy wprowadzeniu systemu rekrutacji jest możliwość uregulowania ochrony danych 

osobowych, poprzez oświadczenie/ zgody osoby korzystającej z systemu. 

Radny Robert Kaja poprosił o przedstawienie członkom komisji prognozę naboru dzieci w kolejnych 

3 latach. 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział: analizy już były przeprowadzone przy 

wprowadzeniu polityki oświatowej w Gminie Wieluń. Poprosił o informację, jaki byłby kolejny krok po 

otrzymanej i przygotowanej analizie.  

Przewodniczący Wojciech Psuja zasadne jest to o co wnioskuje Radny Kaja, gdyż będziemy mieć 

przedstawioną perspektywę na kolejne 3 lata. 

Radny Robert Kaja dodał, że informacja da obraz Radnym  na kolejne lata, czy zwiększyła się liczba 

narodzin, czy nadal utrzymuje się niż demograficzny. 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział: dane dotyczące liczby dzieci urodzonych, 

zamieszkałych w poszczególnych obwodach jesteśmy w stanie przekazać. Oprócz danych, stworzone 

zostały wtedy pewne modele, a to wymaga znacznych nakładów pracy do przedstawienia informacji. 

Dopiero te modele dają pełny obraz np. procent wyboru dzieci zamieszkałych w obwodzie szkoły 

obwodowej dla poszczególnych szkół. To wymaga analiz kilkuletnich, żeby ten procent był 



maksymalnie zbliżony do potencjalnej rzeczywistości w przyszłości. Obawia się że same liczby dzieci 

zamieszkałych w obwodach nie dadzą obrazu, który potem znajdzie odzwierciedlenie 

w rzeczywistości. Dodał, że w związku z sytuacją międzynarodową te przygotowane dane nie znajdą 

odzwierciedlenia w kolejnych latach. 

Przewodniczący Wojciech Psuja dodał, że w związku z konfliktem na Ukrainie do polskich szkół 

przybyło dużo dzieci. 

Radny Robert Kaja proszę o informację na podstawie danych, które posiada ZOPOW, nie potrzebna 

jest szczegółowa analiza. 

Przewodniczący Wojciech Psuja zarządził głosowanie, kto jest za przekazanie petycji do organu 

właściwego tj. Burmistrza Wielunia, kto przeciw, kto wstrzymuje się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 5 Radnych. Komisja (przy 5 głosach „za” )przyjęła wniosek o przekazanie 

petycji do organu właściwego tj. Burmistrza Wielunia. Pismo OR.0012.6.3.3.2023 stanowi zał. Nr 5. 

P u n k t  3 
 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Wojciech Psuja zapytał czy ktoś chce zabrać głos? Nikt się nie zgłosił. 

 
Uwag ani korespondencji nie stwierdzono. 

 

P u n k t  4 

Zamknięcie posiedzenia.  

 

Przewodniczący Wojciech Psuja dokonał zamknięcia posiedzenia komisji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Protokołowała:                            Przewodniczący komisji 

 

Anna Wróbel               Wojciech Psuja 

 

 

 


